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Komisji Spraw Zagranicznych (nr 144) 
3 kwietnia 2019 r. 
Komisja Spraw Zagranicznych, obradująca pod przewodnictwem posła Grzegorza 
Schetyny (PO-KO), przewodniczącego Komisji, przeprowadziła: 

– pierwsze czytanie rządowego projektu ustawy o ratyfikacji Umowy o part-
nerstwie strategicznym między Unią Europejską i jej państwami członkow-
skimi, z jednej strony, a Japonią, z drugiej strony, sporządzonej w Tokio 
dnia 17 lipca 2018 roku (druk nr 3300). 

W posiedzeniu udział wziął Piotr Wawrzyk podsekretarz stanu w Ministerstwie Spraw Zagranicznych 
wraz ze współpracownikami. 

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Piotr Babiński – z sekretariatu Komisji 
w Biurze Komisji Sejmowych; Wojciech Miller – legislator z Biura Legislacyjnego. 
Przewodniczący poseł Grzegorz Schetyna (PO-KO): 

Dzień dobry, witam serdecznie. Dzisiaj spotykamy się już po raz drugi na posiedzeniu 
naszej Komisji. 
Witam pana ministra Piotra Wawrzyka z Ministerstwa Spraw Zagranicznych. 
W porządku obrad mamy pierwsze czytanie rządowego projektu ustawy o ratyfikacji 

Umowy o partnerstwie strategicznym między Unią Europejską i jej państwami człon-
kowskimi, z jednej strony, a Japonią, z drugiej strony, sporządzonej w Tokio dnia 17 lipca 
2018 roku (druk nr 3300). Projekt został skierowany do naszej Komisji przez Marszałka 
Sejmu w dniu 21 marca. Otrzymaliśmy opinię Biura Analiz Sejmowych. 
Bardzo proszę pana ministra Wawrzyka o uzasadnienie projektu z druku nr 3300. 

Podsekretarz stanu w Ministerstwie Spraw Zagranicznych Piotr Wawrzyk: 
Dziękuję bardzo. Panie przewodniczący, Wysoka Komisjo, w dniu 17 lipca ubiegłego roku 
została sporządzona w Tokio umowa o partnerstwie strategicznym między Unią Europej-
ską i jej państwami członkowskimi, z jednej strony, a Japonią, z drugiej strony. Dla Unii 
Europejskiej umowa ta jest wyrazem dążenia do pogłębionej współpracy ze strategicz-
nym z punktu widzenia gospodarczego, politycznego, ale też w zakresie bezpieczeństwa 
partnerem w Azji, jakim jest Japonia. Z tego punktu widzenia ważne jest, że współpraca 
ujęta w umowie będzie dotyczyła takich kwestii  jak: wymiar sprawiedliwości, sprawy 
wewnętrzne, zwalczanie terroryzmu, zwalczanie cyberprzestępczości, cyberbezpieczeń-
stwo, ale także kwestii środowiska, zmian klimatycznych, kwestii sanitarnych i fitosani-
tarnych, badań naukowych, innowacji, społeczeństwa informacyjnego, edukacji, kultury, 
turystyki, energii i transportu. 
Istotnym elementem jest także ustanowienie wysokiego komitetu, jako organu skła-

dającego się z przedstawicieli obu stron, którego zadaniem będzie prowadzenie konsul-
tacji oraz nadzór nad realizacją omawianej umowy. 
Wejście w życie umowy wpisuje się w cele polityki rządu Rzeczypospolitej wobec Japo-

nii, bowiem Polska, podobnie jak instytucje Unii Europejskiej, uznaje, że pod względem 
potencjału gospodarczego, stabilności politycznej, znaczenia dla światowego i regional-
nego bezpieczeństwa oraz aktywności na arenie międzynarodowej ważne jest nawiązanie 
bliskich, strategicznych relacji z takim krajem jak Japonia. 
Wejście w życie umowy niewątpliwie przyczyni się do wzmocnienia stosunków pomię-

dzy Unią Europejską, a więc także Rzeczpospolitą, a Cesarstwem Japonii pod względem 
ekonomicznym i nie spowoduje bezpośrednich obciążeń finansowych dla Rzeczypospo-
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litej. W perspektywie długoterminowej będzie sprzyjać wzrostowi kontaktów pomiędzy 
społeczeństwami obu krajów. Będzie także miała wpływ na sytuację podmiotów prawa 
krajowego prowadzących działalność gospodarczą, zarówno osób fizycznych, jak i praw-
nych, zainteresowanych bezpośrednim lub pośrednim udziałem w wymianie handlowej, 
przy czym ze względu na mieszany charakter umowy wynikający z zakresu kompeten-
cji Unii Europejskiej oraz  jej państw członkowskich wynikających z Traktatu o Unii 
Europejskiej oraz Traktatu o funkcjonowaniu Unii Europejskiej wejście w życie umowy 
wymaga przeprowadzenia procedury wyrażenia zgody na związanie również we wszyst-
kich państwach członkowskich, w tym, w Rzeczpospolitej. 
Ponadto należy mieć na uwadze, że od dnia 1 lutego bieżącego roku umowa jest stoso-

wana tymczasowo pomiędzy jej stronami. Ustanawia ona mechanizm współpracy politycz-
nej i handlowej pomiędzy państwami członkowskimi, Unią Europejską i Japonią. Mecha-
nizm ten charakteryzuje się wzajemnością praw i obowiązków oraz wspólnymi działaniami 
realizowanymi przez powołane w tym celu organy według określonych procedur. 
W związku z powyższym wnoszę o przyjęcie projektu ustawy o ratyfikacji Umowy 

o partnerstwie strategicznym między Unią Europejską i jej państwami członkowskimi, 
z jednej strony, a Japonią, z drugiej strony. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący poseł Grzegorz Schetyna (PO-KO): 
Dziękuję bardzo. Czy są pytania do pana ministra? Nie ma żadnych pytań. Zamykam 
debatę. 
Stwierdzam zakończenie pierwszego czytania projektu z druku nr 3300. 
Stwierdzam, że nie zgłoszono wniosku o przeprowadzenie wysłuchania publicznego. 
Wnoszę o niezwłoczne przystąpienie do rozpatrzenia projektu. Sprzeciwu nie słyszę. 
Przystępujemy do rozpatrzenia projektu ustawy  z druku nr 3300 przez Komisję. 

Otwieram dyskusję. Czy przedstawiciel rządu chciałby zabrać głos? Czy któryś z człon-
ków Komisji chciałby zabrać głos? Czy Biuro Legislacyjne ma uwagi? Nie ma uwag. 
Czy są uwagi do art. 1? Nie ma uwag. 
Czy są uwagi do art. 2? Nie ma uwag. 
Przystępujemy do głosowania. 
Kto jest za przyjęciem sprawozdania Komisji o przyjęciu projektu ustawy z druku nr 

3300? Kto jest za, proszę o podniesienie ręki. Dziękuję. Kto jest przeciwny? Kto wstrzy-
mał się od głosu? 
Stwierdzam, że Komisja przyjęła sprawozdanie jednogłośnie 12 głosami za. 
Przystępujemy do wyboru posła sprawozdawcy na posiedzenie Sejmu. Proponuję, 

żeby posłem sprawozdawcą został pan poseł Piotr Pyzik. Czy pan poseł się zgadza? 

Poseł Piotr Pyzik (PiS): 
Zgadzam się, dziękuję. 

Przewodniczący poseł Grzegorz Schetyna (PO-KO): 
Dziękuję. Czy ktoś jest przeciwny zgłoszonej kandydaturze? Nie widzę. Stwierdzam, 
że Komisja wybrała posła sprawozdawcę bez głosu sprzeciwu. 
Informuję, że na tym porządek obrad został wyczerpany. Dziękuję bardzo. 
Zamykam posiedzenie Komisji. Dziękuję. 


